
CNSLR Fratia |  Revista Presei 12 august 2021 1 

 

 

REVISTA PRESEI 

Cuprins: 

 Planul National de Dezvoltare Locala 3, motiv de controverse in coalitie 

 Guvernul Citu a aprobat angajarea a 1000 de bugetari - Misiunea pe care o vor 

primi pana la finalul anului 2022 

 Guvernul a dublat numarul de straini din afara UE admisi pe piata fortei de 

munca 

 Turcan anunta simplificarea legislatiei privind profesia de bona: Astazi sunt doar 

37 de contracte de munca 

 Ministrul Economiei a pus ochii pe companiile de stat: Privatizare pentru a 

elimina 'activul de partid' 

 Nasui, despre masura neimpozitarii salariului minim: S-ar aplica tuturor, pentru 

ca se aplica pe valoarea unui salariu minim 

 Claudiu Nasui, despre sprijinul pentru HoReCa: „Nu o sa existe niciun caz in care 

unii sa primeasca bani, sa fie fericiti şi altii sa nu primeasca si sa astepte 

rectificarea” 

 Strategia militara a Romaniei 2021-2024, aprobata in sedinta de guvern 

 Guvernul modifica legislatia in privinta deseurilor. Pana in 2030 doar 10% din 

gunoiul municipal mai poate fi depozitat 

 Ciolacu: Solicit presedintelui Klaus Iohannis sa ii ceara urgent demisia sefului 

Executivului 

 Cu cat au crescut salariile in luna iunie si cum se compara cu castigurile romanilor 

din 1990 

 Controalele la cele patru societati de transport din regiunea Bucuresti – Ilfov 



CNSLR Fratia |  Revista Presei 12 august 2021 2 

 

 Cartea electronica de identitate: Culorile drapelului sunt integrate in stema / 

Eventuale schimbari, dupa 6 luni de teste / Ce probleme apar la preluarea 

amprentelor 

 Alin Mastan este noul sef al Jandarmeriei Romane. In concurs se inscrisese si 

Bogdan Enescu, cercetat de DNA, dar nu s-a mai prezentat la proba eliminatorie 

 Prima masura concreta pentru construirea autostrazii A7, "coloana vertebrala 

care strabate Moldova de la nord la sud". Hotarare esentiala aprobata de guvern 

 Guvernul a declarat de importanta nationala conducta de transport gaze naturale 

Lugasu - Huedin 

 Industria romaneasca a avut cele mai mari incasari din istorie in prima jumatate a 

anului 2021, desi in termeni de volum NU a reusit sa recupereze integral caderea 

din prima jumatate a anului trecut. Cresterea cifrelor de afaceri s-a bazat pe 

cresterea preturilor. 

 Romania si Republica Moldova se pregatesc de semnarea unui acord de 

recunoastere reciproca a diplomelor, certificatelor si titlurilor stiintifice 

 Ministrul Teleman: Uniunea Internationala a Telecomunicatiilor a ales Romania 

tara gazda pentru intrunirea de anul viitor 

 Misiune in premiera pentru fregata "Regina Maria". Nava militara va comanda o 

grupare navala NATO in Marea Mediterana 

 De vineri, la frontierele UE vor fi acceptate doar certificate digitale de vaccinare 

anti-Covid, testare sau boala 

 Planul european de lupta impotriva cancerului: Comisia Europeana reduce 

substantele cancerigene din alimente 

 

 

 

 



CNSLR Fratia |  Revista Presei 12 august 2021 3 

 

 Planul National de Dezvoltare Locală 3, motiv de controverse în 

coaliție 

O nouă sursă de conflict în coalitia de guvernare. După contrele legate de proiectul rectificării bugetare, 

noul Program National de Investiţii, în valoare de 50 de miliarde de lei, stârneşte 

neînţelegeri între PNL și USR. În timp ce premierul Florin Cîţu a anunțat că în ședința de 

guvern s-a făcut o primă lectură a ordonanței legate de PNDL 3, liderii USR-PLUS spun 

că în coaliție nu s-a luat o decizie legată de acest proiect și cer clarificări legate de 

criteriile de alocare a fondurilor. 

După ce șeful PNL, Ludovic Orban și premierul Florin Citu au anunțat că partidele din 

coaliția de guvernare au bătut în cuie demararea noului Program de Investiții pentru 

comunitățile locale, care se va derula după modelul PNDL, în ședința de guvern de astăzi 

miniștrii au făcut o primă lectură a textului ordonanței. 

Introducerea pe ordinea de zi a guvernului a acestui proiect de ordonanță a stârnit noi 

controverse între liderii partidelor aflate la guvernare. Reprezentanții USR-PLUS susțin că 

în ultima ședință a coaliției nu s-a luat o decizie legată de aprobarea acestui program . 

Și Cristina Prună, vicepreşedinte al Camerei Deputaţilor, critică intenţia PNL de a elabora 

un nou plan de investiţii după modelul Planului Naţional de Dezvoltare Locală. 

"A început să se vorbească din nou de PNDL-uri şi alte concepte pesediste de mituit 

primarii. Vreau să ne aducem cu toţii aminte că nu există program din care să se fi furat 

mai mult ca din PNDL ", a postat pe Facebook liderul USR- PLUS, Cristina Prună. 

Discuțiile despre proiectul PNDL 3 vor fi reluate pentru clarificare în următoarea ședința 

a liderilor coaliției. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Guvernul Cîțu a aprobat angajarea a 1000 de bugetari - Misiunea pe 

care o vor primi până la finalul anului 2022 

Guvernul a aprobat, miercuri, suplimentarea personalului din casele teritoriale de pensii 

pentru a acoperi deficitul de angajați care să participe la procesul de evaluare a celor 

aproximativ 5 milioane de pensii din sistemul public aflate în plată. 
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Procesul de evaluare a celor aproximativ 5 milioane de pensii din sistemul public va sta 

la baza recalculării ulterioare a pensiilor, după o nouă formulă care să înlăture 

inechitățile din prezent, astfel încât, pentru contribuții egale, pensiile să fie egale 

indiferent de gen sau de data ieșirii la pensie, transmite Guvernul, într-un comunicat de 

presă. 

Ordonanța de urgență adoptată miercuri stabilește selectarea prin concurs a 1.000 de 

persoane, 800 cu studii superioare și 200 cu studii liceale, care vor desfășura activitatea 

în baza unor contracte individuale de muncă încheiate pe perioadă determinată, până la 

31 decembrie 2022. 

„Ne-am asumat, inclusiv prin Planul Național de Redresare și Reziliență, să finalizăm 

procesul de digitalizare a celor 5 milioane de dosare de pensii până la sfârșitul lui 2022. 

Pentru a putea respecta acest termen, avem nevoie urgentă de suplimentarea 

personalului din casele de pensii din toată țara. Digitalizarea dosarelor de pensii este o 

etapă esențială a procesului de reformă, pentru că ea va permite ulterior recalcularea 

tuturor pensiilor din România conform noii legi pe care o avem în lucru. Vrem să 

respectăm calendarul asumat pentru reforma sistemului de pensii, pentru că au fost deja 

prea mulți ani în care pensionarii au avut de suferit”, a declarat ministrul Muncii, Raluca 

Turcan. 

Datele din prezent arată că un funcționar dintr-un compartiment de specialitate din 

casele teritoriale de pensii prestează deja servicii în folosul unui număr de aproximativ 

1.800 de pensionari. 

În aceste condiții, numărul necesar de personal în structurile CNPP este estimat la 5.500 

de angajați, față de 3.480 câți există în prezent, din care doar 3.186 au atribuții de 

stabilire și plată a pensiilor și a altor drepturi prevăzute de acte normative cu caracter 

special gestionate de Casa Națională de Pensii Publice, precum și de evidență a 

asiguraților și activitățile conexe. 

Salariile celor 1.000 de persoane selectate vor fi cele prevăzute de Legea - cadru nr. 

153/2017 privind salarizarea personalului plătit din fonduri publice și vor fi suportate din 

bugetul asigurărilor sociale de stat. Metodologia de repartizare a posturilor urmează să 

fie stabilită de președintele Casei Naționale de Pensii Publice. 

(Sursa: stiripesurse.ro)  
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 Guvernul a dublat numărul de străini din afara UE admiși pe piața 

forței de muncă 

Guvernul a aprobat dublarea numărului de muncitori din afara spațiului UE care pot 

lucra în România. Foto: Getty Images 

Guvernul a aprobat dublarea numărului de lucrători non-UE nou admişi pe piaţa forţei 

de muncă în anul 2021, de la 25.000 la 50.000, în condiţiile în care este nevoie de peste 

160.000 de lucrători, a declarat premierul Florin Cîţu. 

"Un alt act normativ care a fost şi este foarte important pentru piaţa forţei de muncă, 

dublarea numărului de lucrători nou admişi pe piaţa forţei de muncă în anul 2021. Este 

acel contingent pe care l-am dublat, numărul de oameni care pot să lucreze în România 

din spaţiul non EU. 

Justificarea - avem, pentru punerea în aplicare a proiectelor de investiţii, nevoie de o 

cifră, e nevoie de 160.000 de persoane, înţeleg. De la începutul anului avem o creştere 

de 2,77%, din care 29.995 comunicate în mod repetat de angajatori. 

Repet, nevoia este de peste 160.000 de oameni, de lucrători", a afirmat Florin Cîţu, 

miercuri, într-o conferinţă de presă la Palatul Victoria, transmite Agerpres. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Turcan anunță simplificarea legislației privind profesia de bonă: 

Astăzi sunt doar 37 de contracte de muncă 

Ministrul Muncii, Raluca Turcan, anunță modificări legislative care să flexibilizeze 

profesia de bonă și care să asigure un acces mai facil al familiilor la serviciile de îngrijire 

și supraveghere a copilului pe timp de zi. 

Turcan spune că, deși există o lege adoptată în 2014 cu norme de aplicare adoptate în 

2017, astăzi în România sunt doar 37 de contracte de muncă active pentru ocupația de 

bonă. 
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Postarea integrală pe Facebook: 

Pregătim modificări legislative care să flexibilizeze profesia de bonă și care să asigure un 

acces mai facil al familiilor la serviciile de îngrijire și supraveghere a copilului pe timp de 

zi. În cadrul întâlnirii de astăzi cu reprezentanți ai asociațiilor profesionale și ai mai 

multor instituții publice: ANDPDCA, Inspecția Muncii, ANOFM, Autoritatea Națională 

pentru Calificări, am discutat mai multe variante de lucru pentru corectarea 

disfuncționalităților legislației actuale privind bonele. Deși există o lege adoptată în 

2014, cu norme de aplicare adoptate în 2017, prin care serviciile oferite de bone sunt 

declarate servicii sociale, astăzi în România sunt doar 37 de contracte de muncă active 

pentru ocupația de bonă. Avem deja în lucru două acte normative care să simplifice 

reglementarea acestei activități, pe care le vom completa cu sugestiile venite în urma 

discuțiilor de astăzi.  

(Sursa: G4media.ro)  

 

 Ministrul Economiei a pus ochii pe companiile de stat: Privatizare 

pentru a elimina 'activul de partid' 

Ministrul Economiei, Claudiu Năsui, afirmă că există, în portofoliul ministerului pe care îl 

conduce, companii care reprezintă adevărate "găuri negre", care au înregistrat pierderi şi 

datorii şi care erau "căpuşate" de către "activul de partid". "Un lucru pe care nu-l vom 

face este: nu o să perpetuez toate găurile negre ale statului român. Noi avem companii 

în care s-au băgat zeci de milioane de lei din bani publici, banii contribuabililor”, susţine 

ministrul Economiei. 

"În principiu, portofoliul din Ministerul Economiei este cu companiile sărace, companiile 

cu probleme ale statului român. Companiile bogate sunt cele care au trecut la Ministerul 

Energiei sau la Secretariatul General al Guvernului. Noi nu avem foarte multe companii 

listabile pentru că nu poţi să listezi orice companie. (...)  Ăsta este primul scop: să le 

viabilizăm, să vedem ce putem viabiliza. Dar un lucru pe care nu-l vom face este: nu o să 

perpetuez toate găurile negre ale statului român. Noi avem companii în care s-au băgat 

zeci de milioane de lei din bani publici, banii contribuabililor (...) din banii lor s-au tot 

acoperit găurile acestea, şi mecanismul care era? Că era unul foarte simplu: companiile 

acestea făceau pierderi, spuneau e o companie, nu e pe buget de stat.  
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Problema este că pierderile acelea generau datorii, datorii în sensul de neplată la ANAF, 

mai ales la statul român. (...) Şi periodic venea tot Guvernul României şi spunea: gata, 

ştergem datoriile că va fi mai bine. Găurile negre nu mai trebuie tolerate, eu vreau să las 

acest minister curat”, a declarat Claudiu Năsui, la Antena 3. 

El a reclamat "fauna şi flora", "activul de partid" care primea salarii din companiile 

Ministerului Economiei. 

"Listarea în sine, singură, nu este o soluţie. Dacă listezi doar 10% dintr-o companie şi 

90% e de stat şi ea e căpuşată în continuare, ea în continuare are numiri eminamente 

politice – vedem toată fauna şi flora care exista prin Consiliile de Administraţie, activ de 

partid care nu făcea altceva decât să ridice salarii, sau faimoşii administratori speciali (...), 

o specie creată în 2002 care se numesc administratori speciali pentru privatizare şi al 

căror scop era să pregătească o companie pentru privatizare şi care au fost puşi în 

multiple companii şi care şi-au luat salarii foarte bănoase pentru a nu face absolut nimic, 

ani la rândul. (...) I-am eliberat din funcţii”, a afirmat Claudiu Năsui. 

El a adăugat că nu este "satisfăcut de niciuna dintre companiile din subordinea 

Ministerului, dar asta nu înseamnă că nu au un viitor unele dintre ele". 

Conform lui Claudiu Năsui, există 70 de companii şi filiale ale acestora la care Ministerul 

Economiei este acţionar. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Năsui, despre măsura neimpozitării salariului minim: S-ar aplica 

tuturor, pentru că se aplică pe valoarea unui salariu minim 

Ministrul Economiei, Claudiu Năsui, afirmă la Antena 3 că măsura neimpozitării salariului 

minim pe economie, susţinută de USR-PLUS în campania electorală, este prevăzută în 

programul de guvernare. El explică faptul că, potrivit celor susţinute de USR-PLUS, ar 

urma să fie neimpozitate nu doar salariile minime, ci toate salariile, impozitele urmând a 

fi aplicate, în cazul salariilor mai mari, doar pe sumele care depăşesc valoarea salariului 

minim, potrivit News. 
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"Este o măsură care s-ar aplica tuturor (...) pentru că se aplică pe valoarea unui salariu 

minim. Practic, valoarea unui salariu minim nu e impozitată şi toate taxele încep de la 

valoarea aceea în sus. Pentru toată lumea. Practic, ăsta este un mod în care, dacă tot 

vrem să ajutăm economia, aşa ar trebui să o ajutăm. Este un lucru care sare în ochi 

imediat când te uiţi pe fiscalitatea muncii în ţările din Uniunea Europeană, inclusiv 

România. Dacă ne uităm pe povara fiscală pe care o pune statul asupra muncii, vedem 

că în România (...) e deasupra mediei. Dar dacă ne uităm pe salariile mici, vedem unde 

este ponderea acelei poveri fiscale şi aici suntem lideri, aici suntem cei mai tari”, a 

declarat Claudiu Năsui, miercuri seară, într-o emisiune la Antena 3. 

 

Conform ministrului, statisticile Institutului Naţional de profil arată că aproximativ 

1.600.000 de persoane din România muncesc pentru salariul minim. 

Întrebat dacă îşi permite Guvernul, la acest moment, să renunţe la veniturile bugetare 

care se constituie din impozitarea salariilor minime, ministrul Economiei a răspuns că 

"ceastă întrebare trebuie pusă şi la programe mamut de 50 de miliarde de lei”. 

 

"Impactul acestei măsuri făcute eşalonat şi făcută aşa cum am propus-o noi este mai mic 

decât noul PNDL propus. Noi, în momentul negocierii programului de guvernare, am 

propus două opţiuni. Cea mai bună era cea în care se întâmplă această măsură gradual, 

pentru întreaga economie - adică pentru toate CAEN-urile, pentru toate sectoarele din 

economie, şi agricultură, şi industrie, şi servicii, toată lumea – primii cinci sute de lei erau 

neimpozitaţi în primul an, în următorul an mai puneam 500 de lei şi tot aşa şi puteam să 

o facem gradual. Nu neapărat 500 lei, puteam face 400”, a explicat ministrul Economiei. 

 

Claudiu Năsui a menţionat că propunerea USR-PLUS cu privire la neimpozitarea 

contravalorii salariului minim este în programul de guvernare şi este "mai degrabă” 

prioritatea USR-PLUS. 

 

Întrebat dacă la nivelul Executivului sunt oameni care se opun acestei măsuri, Năsui a 

răspuns: "Nu aş spune exact lucrul acesta, dar, în orice caz, este foarte mult pe umerii 

noştri responsabilitatea de a împinge această măsură”. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 
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 Claudiu Năsui, despre sprijinul pentru HoReCa: „Nu o să existe niciun 

caz în care unii să primească bani, să fie fericiţi şi alţii să nu primească 

şi să aştepte rectificarea” 

Ministrul Economiei, Claudiu Năsui, anunţă că sumele promise ca sprijin de la stat 

pentru firmele din domeniul HoReCa vor fi acordate tuturor aplicanţilor, în tranşe, în 

funcţie de bugetul de care dispune, la un moment sau altul, măsura de sprijin, decizia de 

a se renunţa la criterii în baza cărora să fie alocat acest ajutor fiind luată „tocmai ca să nu 

existe favoritisme”. 

 „Într-adevăr banii au fost promişi anul trecut şi nu au ajuns”, a declarat Claudiu 

Năsui, miercuri seară, la Antena 3, referindu-se la ajutoarele promise de autorităţi 

acelor firme care au fost afectate de pandemia de COVID-19. 

El a anunţat că în prezent se derulează trei măsuri de sprijin, concomitent, destinate 

firmelor afectate de criza sanitară. 

În ceea ce priveşte ajutorul pentru sectorul HoReCa care constă în rambursarea a 20% 

din diferenţa dintre cifra de afaceri din anul 2019 şi cea din 2020, ministrul a anunţat că 

s-a renunţat la criterii în baza cărora să fie alocaţi banii. 

 „E o măsură pe care am avut deja call-ul de proiecte, deci antreprenorii au putut 

să solicite fondurile şi în momentul acesta este în procedură de avizare. (…) Nu 

mai e primul venit, primul servit. Nu mai facem niciun criteriu (…) şi am ales să 

mergem după un lucru în mod inovator şi anume să dăm la toată lumea bani, 

proporţional. Adică dacă nu avem suficienţi bani, noi acum măsura este de 2,5 

miliarde din care avem în buget un miliard. Mai puţini bani, dar la toţi şi când vine 

celălalt miliard jumătate îi dăm şi pe aceia, proporţional. Nu o să existe niciun caz 

în care unii să primească bani, să fie fericiţi şi atât şi alţii să nu primească şi să 

aştepte rectificarea. Motivul pentru care am gândit aşa este tocmai ca să nu existe 

favoritisme”, a afirmat Năsui. 

Ministrul a menţionat că prin această măsură nu au fost alocate, până în prezent, sume 

agenţilor economici din domeniul HoReCa. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 
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 Strategia militară a României 2021-2024, aprobată în ședința de 

guvern 

Guvernul a aprobat în ședința de miercuri Strategia militară a României, document care 

reflectă orientările în domeniul securității și apărării ale Alianței Nord-Atlantice și ale 

Uniunii Europene. Strategia ia în considerare riscurile și amenințările de natură militară la 

adresa României, misiunile Armatei și obiectivele militare naționale prevăzute în Carta 

albă a apărării, potrivit unui comunicat al Ministerului Apărării. 

Realizarea obiectivelor Strategiei militare asigură îndeplinirea misiunii fundamentale a 

Armatei României - garantarea integrității teritoriale, a suveranității și a independenței 

naționale, în baza unei capacități reale de descurajare și de proiecție a forței, integrată 

flexibil în structurile Alianței Nord-Atlantice și ale Uniunii Europene, se arată în 

comunicatul MApN. 

Totodată, Strategia militară - „Capacitate defensivă credibilă, pentru o Românie sigură, 

într-o lume marcată de provocări” - stabilește prioritățile în dezvoltarea capabilităților de 

apărare ale Armatei, continuând liniile de acțiune ale strategiilor anterioare, în mod 

corelat cu garanțiile de securitate ce decurg din dubla apartenență a Românei la NATO 

și UE, precum și din parteneriatele strategice cu alte state. 

Pentru continuarea programelor de înzestrare esențiale și planurilor de transformare ale 

structurii de forțe, Strategia militară prezintă conceptele operaționale aplicate pentru 

finalizarea Programului privind transformarea, dezvoltarea și înzestrarea Armatei 

României până în anul 2026 și în perspectivă (Programul Armata 2026), ca primă etapă 

în derularea Programului Armata 2040. 

În acest context, alocarea pentru Ministerul Apărării Naționale a minimum 2% din 

Produsul Intern Brut, din care minimum 20% pentru înzestrare și modernizare, respectiv 

2% pentru cercetare, dezvoltare și inovare, va asigura continuarea procesului de 

transformare și modernizare a Armatei României, precum și îndeplinirea obiectivelor 

planificate, în concordanță cu misiunile, responsabilitățile și angajamentele asumate 

România în cadrul organizațiilor internaționale. 
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Concomitent, noua strategie subliniază necesitatea inovării, adaptării și implementării 

unor obiective realizabile, destinate configurării structurii de comandă și a structurii de 

forțe, creșterii capacității de reacție a unităților, digitalizării și utilizării noilor tehnologii, 

modernizării sistemului de învățământ și al celui medico-militar, precum și adaptării 

cadrului juridic necesar îndeplinirii misiunilor la pace, criză și război. 

Strategia militară a României a fost elaborată de Statul Major al Apărării în baza 

prevederilor Legii nr. 203/2015 privind planificarea apărării, corespunzător cerințelor 

Strategiei Naționale de Apărare a Țării pentru perioada 2020 - 2024 și ale Cartei albe a 

apărării, se mai precizează în comunicat. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Guvernul modifică legislația în privința deșeurilor. Până în 2030 doar 

10% din gunoiul municipal mai poate fi depozitat 

Noua legislație în privința deșeurilor prevede ca până în 2030 doar 10% din gunoiul 

municipal să mai fie depozitat. Ministrul Mediului Tanczos Barna a anunțat, miercuri, că 

Guvernul a aprobat două ordonanțe privind gestionarea deșeurilor și a ambalajelor și că 

săptămâna viitoare va fi adoptată o Ordonanța de Urgență pentru regimul deșeurilor. 

Actele normative reglementează reguli și principii stricte privind reciclarea și depozitarea 

deșeurilor și vor duce la închiderea unor notificări făcute de Uniunea Europeană la 

adresa României pentru întârzierea implementării directivelor europene. 

Noua legislație în privința deșeurilor prevede ca până în 2030 doar 10% din gunoiul 

municipal să mai fie depozitat. De asemenea, Ordonanța de Urgență care va fi adoptată 

săptămâna viitoare va elimina posibilitatea ca autoritățile locale să colecteze gunoiul la 

grămadă.  

„OUG care va intra în ședința de guvern de săptămâna viitoare va veni cu o modificarea 

substațială în ceea ce privește colectare selectivă. Astăzi, legea permite ca colectarea să 

nu se facă pe 4 fracții. Deși am avut propuneri să păstrăm această excepție de la regulă, 

noi, ministerul Medului, suntem ferm convinși că doar prin legislație clară și sancțiuni 

aspre putem obliga atât autoritățile locale cât și companiile prestatoare de servicii de 

salubritate să respecte această regulă.  
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Nu va mai exista nicio posbilitate ca autoritatea publică să desfășoare servicii de 

salubritate altfel decât prin colectare pe patru fracții: hârtie, plastic, sticlă, deșeuri 

menajere”, a declarat ministrul Mediului. 

Tanczos Barna spune că modificarea legislației aduce restricții dure și că va fi o 

provocare uriașă pentru autoritățile locale în ceea ce privește gestionarea deșeurilor. 

„Ordonanțele adoptate astăzi prevăd o serie de restricții privind elimnarea prin 

depozitare a deșeurilor. Politica UE este clară în toate domeniile, indiferent de industrie 

sau deșeuri municipale, se dorește reducerea cantităților depozitate și creșterea 

procentului de reciclare sau de valorificare energetică. Cele două acte normative, pe 

lângă faptul că vin cu schimbări majore privind gestionarea deșeurilor, trasabilitatea, 

sisteme informatice a trasabilității deșeurilor puse pe piață, vin cu aceste ținte 

ambițioase la nivelul Uniunii. Cea mai importantă țintă pentru 2030 este de 10% 

depozitare din totalul de deșeuri municipale colectate. 

Este o provocare uriașă pentru autoritățile locale. De cele mai multe ori lucrurile au fost 

făcute foarte rău. Responsabilitatea este a UAT-urilor, atât din punct de vedere 

administrativ cât și din punct de vedere politic. Această responsabilitate politică este cea 

care blochează decizii radicale dar importante pentru depozitarea deșeurilor”, a declarat 

ministrul. 

Acesta a precizat că implementarea principiilor și obiectivelor pentru „devierea de la 

groapă” a gunoiul va avea un impact economic important. 

„Implementăm princpiile privind utlizarea instrumentelor economice în scopul de a 

orienta procesul de gestionare, majorarea obiectivelor de deviere de la groapă, trebuie 

să introducem noi cerințe operaționale pentru schemele de răspundere extinsă a 

producătorilor. Aceste principii vor impacta economia, tot ce înseamnă producția 

industrială, activitatea de punere pe piața a ambalajelor va avea de suferit”, a spus 

Tanczos 

Ministrul a anunțat că Guvernul a transferat două platforme din județul Bihor pentru a 

putea fi închise de AFM. 
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„Am transferat două platforme din Bihor la AFM, platforme de depozitare de deșeuri 

care vor fi închise. Rămân 44 de depozite care trebuie închise în România. 9 sunt deja pe 

contracte de finanțare pe fonduri europene, 25 dintre ele sunt platforme industriale care 

zeci de ani au fost neglijate, nu sunt închise, nu sunt gestionate și încercăm să le 

transferăm la AFM pentru a le închide. Trebuie să schimbăm legea salubrizării astfel 

încât pe tot lanțul de activitate lucrurile să fie clare. Legislația să fie cu sancțiuni foarte 

mari și să trecem la o nouă etapă de gestionare a deșeurilor în România pentru că ce se 

face astăzi în anumite județe este inacceptabil”, a mai spus ministrul Mediului. 

 (Sursa: Digi 24) 

 

 Ciolacu: Solicit preşedintelui Klaus Iohannis să îi ceară urgent demisia 

şefului Executivului 

Preşedintele PSD, Marcel Ciolacu, i-a solicitat miercuri preşedintelui Klaus Iohannis să îi 

ceară "urgent" demisia premierului Florin Cîţu, pentru că legile în vigoare interzic 

numirea ca ministru a celor condamnaţi penal. 

 

"După ore bune în care speram la o #RomâniaNormală în politică şi la o retragere a 

premierului Florin Cîţu, solicit preşedintelui Klaus Iohannis să îi ceară urgent demisia 

şefului Executivului! O #RomâniaNormală nu poate fi construită cu un premier penal, 

chiar dacă este girat de Palatul Cotroceni", a scris Ciolacu pe Facebook. 

 

El a adăugat că PSD solicită respectarea legilor în vigoare care interzic numirea ca 

ministru a celor condamnaţi penal. 

 

"Vorbim, domnule preşedinte şi dle Cîţu, de aceleaşi legi care au încheiat şi alte aspiraţii 

politice pentru fotoliul de la Palatul Victoria! Românii aşteaptă un semn de maturitate 

politică! Nu doar: Wow, şoc, explicaţii incomplete şi scuze...de adolescent întârziat! Atât 

am auzit astăzi de la premierul Florin Cîţu despre faptul că a stat 2 zile în închisoare", a 

menţionat acesta. 
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Premierul Florin Cîţu a confirmat miercuri că în urmă cu 20 de ani a fost amendat 

contravenţional în Statele Unite ale Americii pentru conducere sub influenţa 

alcoolului, afirmând că a fost o greşeală pentru care a plătit foarte scump, fiind obligat 

la vremea aceea să îşi vândă maşina şi să circule ca pieton timp de un an. 

 

Cîţu a fost întrebat, la finalul şedinţei de guvern, cum comentează informaţiile apărute în 

spaţiul public potrivit cărora în anul 2000, în SUA, a fost "închis" două zile pentru că ar fi 

condus "sub influenţa drogurilor sau a alcoolului". 

 

"Da, acum 20 de ani a fost vorba de un DUI (driving under the influence), este vorba de 

conducere sub influenţa alcoolului. Am plătit amenda respectivă, o amendă foarte mare. 

(...) Este o contravenţie. Am făcut o greşeală acum 20 de ani. Este interesant că în patru 

tururi de scrutin nu a apărut această informaţie, apare acum în competiţia internă din 

PNL", a declarat Cîţu, într-o conferinţă de presă. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Cu cât au crescut salariile în luna iunie și cum se compară cu 

câștigurile românilor din 1990 

Scăderile câştigului salarial mediu net au fost cauzate de încasările mai mici  

Câştigul salarial mediu nominal net s-a ridicat, în luna iunie, la 3.541 lei, în creştere faţă 

de luna precedentă cu 49 lei (+1,4%), iar comparativ cu luna iunie a anului precedent, a 

crescut cu 7,4%, arată datele publicate miercuri de Institutul Naţional de Statistică (INS). 

 

"În luna iunie 2021, câştigul salarial mediu nominal brut a fost 5.779 lei, cu 84 lei (+1,5%) 

mai mare decât în luna mai 2021. Câştigul salarial mediu nominal net a fost 3.541 lei, în 

creştere faţă de luna precedentă cu 49 lei (+1,4%). Valorile cele mai mari ale câştigului 

salarial mediu nominal net s-au înregistrat în activităţi de servicii în tehnologia 

informaţiei, inclusiv activităţi de servicii informatice (8.439 lei), iar cele mai mici în 

hoteluri şi restaurante (1.926 lei)", arată datele INS. 

 

 

https://www.agerpres.ro/politica/2021/08/11/video-premierul-confirma-ca-a-fost-amendat-in-sua-acum-20-de-ani-pentru-conducere-sub-influenta-alcoolului--761990
https://www.agerpres.ro/politica/2021/08/11/video-premierul-confirma-ca-a-fost-amendat-in-sua-acum-20-de-ani-pentru-conducere-sub-influenta-alcoolului--761990
https://www.agerpres.ro/politica/2021/08/11/video-premierul-confirma-ca-a-fost-amendat-in-sua-acum-20-de-ani-pentru-conducere-sub-influenta-alcoolului--761990
https://ziare.com/economie/rata-inflatiei/inflatie-rata-preturi-bunuri-consum-economie-1694584
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Comparativ cu luna iunie a anului precedent, câştigul salarial mediu nominal net a 

crescut cu 7,4%. 

 

Indicele câştigului salarial real a fost 103,3% pentru luna iunie 2021 faţă de aceeaşi 

perioadă a anului precedent. Indicele câştigului salarial real a fost 101,1% pentru luna 

iunie 2021 faţă de luna precedentă. 

 

Faţă de luna octombrie 1990, indicele câştigului salarial real a fost 229,2%, cu 2,6 puncte 

procentuale mai mare faţă de cel înregistrat în luna mai 2021. 

"În cursul anului se înregistrează fluctuaţii ale câştigului salarial determinate, în principal, 

de acordarea premiilor anuale şi a primelor de sărbători (decembrie, martie/aprilie). 

Acestea influenţează creşterile sau scăderile în funcţie de perioada în care sunt acordate, 

conducând, în cele din urmă, la estomparea fluctuaţiilor câştigului salarial lunar la nivelul 

întregului an", menţionează INS. 

 

În luna iunie 2021, în majoritatea activităţilor din sectorul economic, nivelul câştigului 

salarial mediu net a crescut ca urmare a acordării de prime ocazionale (prime 

trimestriale, anuale, pentru performanţe deosebite ori de fidelitate), drepturi în natură şi 

ajutoare băneşti, sume din profitul net şi din alte fonduri (inclusiv bilete de valoare). 

 

De asemenea, creşterile câştigului salarial mediu net s-au datorat realizărilor de 

producţie ori încasărilor mai mari (funcţie de contracte/proiecte), reluării activităţii 

anumitor agenţi economici, cât şi disponibilizărilor de personal cu câştiguri salariale mai 

mici faţă de medie, din unele activităţi economice. 

 

Cele mai semnificative creşteri ale câştigului salarial mediu net la nivel de 

secţiuni/diviziuni CAEN Rev.2 s-au înregistrat după cum urmează: cu 20,9% în activităţi 

de editare; între 10,5% şi 15% în telecomunicaţii, transporturi aeriene, fabricarea 

produselor de cocserie şi a produselor obţinute din prelucrarea ţiţeiului, fabricarea 

produselor farmaceutice de bază şi a preparatelor farmaceutice, fabricarea 

calculatoarelor şi a produselor electronice şi optice, fabricarea de maşini, utilaje şi 

echipamente n.c.a; 

 

 

https://ziare.com/fotbal/stiri-fotbal/psg-suma-salarii-fair-play-financiar-1694519
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Între 5% şi 9,5% în fabricarea produselor din tutun, tipărirea şi reproducerea pe 

suporturi a înregistrărilor, activităţi auxiliare pentru intermedieri financiare, activităţi de 

asigurare şi fonduri de pensii, prelucrarea lemnului, fabricarea produselor din lemn şi 

plută (cu excepţia mobilei, inclusiv fabricarea articolelor din paie şi din alte materiale 

vegetale împletite), fabricarea articolelor de îmbrăcăminte; 

 

Între 3% şi 5% în fabricarea produselor textile, alte activităţi industriale n.c.a., fabricarea 

substanţelor şi a produselor chimice, activităţi de asigurări, reasigurări şi ale fondurilor 

de pensii (cu excepţia celor din sistemul public de asigurări sociale), hoteluri şi 

restaurante, industria construcţiilor metalice şi a produselor din metal (exclusiv maşini, 

utilaje şi instalaţii), fabricarea băuturilor, fabricarea hârtiei şi a produselor din hârtie, 

industria alimentară, activităţi de servicii în tehnologia informaţiei (inclusiv activităţi de 

servicii informatice). 

 

Scăderile câştigului salarial mediu net faţă de luna mai 2021 au fost determinate de 

acordarea în luna precedentă de premii ocazionale, drepturi în natură şi ajutoare 

băneşti, sume din profitul net şi din alte fonduri (inclusiv bilete de valoare). 

 

De asemenea, scăderile câştigului salarial mediu net au fost cauzate de încasările mai 

mici (funcţie de contracte/proiecte), precum şi de angajările de personal cu câştiguri 

salariale mai mici faţă de medie, în unele activităţi economice. 

 

Cele mai semnificative scăderi ale câştigului salarial mediu net la nivel de 

secţiuni/diviziuni CAEN Rev.2 s-au înregistrat după cum urmează: cu 16,1% în extracţia 

cărbunelui superior şi inferior, respectiv cu 9,6% ȋn extracţia petrolului brut şi a gazelor 

naturale; între 1% şi 4% în tranzacţii imobiliare, activităţi de servicii anexe extracţiei, 

industria metalurgică, transporturi terestre şi transporturi prin conducte, activităţi 

profesionale, ştiinţifice şi tehnice, colectarea şi epurarea apelor uzate. 

 

În sectorul bugetar s-au înregistrat uşoare creşteri ale câştigului salarial mediu net faţă 

de luna precedentă în învăţământ (+0,5%), respectiv în administraţie publică (+0,1%). În 

sănătate şi asistenţă socială, câştigul salarial mediu net a scăzut comparativ cu luna 

precedentă (-2%). 

(Sursa: ziare.com) 
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 Controalele la cele patru societăţi de transport din regiunea Bucureşti 

- Ilfov 

Lung şir de nereguli au fost descoperite în urma unor controale făcute la cele 4 societăţi 

de transport din regiunea Bucureşti-Ilfov. Lipsa curăţeniei şi nerespectarea programului 

de circulaţie sunt primele pe lista cu probleme. Transportatorii riscă acum amenzi. Dar 

susţin că tocmai pasagerii sunt cei care nu păstrează curăţenia. 

Mucuri de ţigară, ambalaje, hârtii, resturi alimentare. Astfel de gunoaie rămân zi de zi în 

tramvaiele, troleibuzele şi autobuzele care circulă în regiunea Bucureşti-Ilfov. 

De la 1 august, Asociaţia Intercomunitară pentru Transport Public Bucureşti-Ilfov a 

început controalele la cele patru societăţi de transport din regiune. Au fost descoprite 

176 de abateri ce ţin de modul în care se face curăţenie în autobaze, de mizeria din 

mijloacele de transport şi de nerespectarea programului de circulaţie. 

"Acțiunile de control vor fi permanente, derulându-se pe toată durata de 10 ani a 

contractelor, iar pentru fiecare neconformitate constatată amenda se ridică la 100 de 

lei", au precizat, pentru Ştirile TVR, oficialii instituâiei. Reprezentanţii societăţilor de 

transport susţin însă că întârzierile apar din cauza traficului aglomerat. Mai mult, ei spun 

că de vină pentru mizerie sunt de fapt unii călători. 

Pentru a îmbunătăţi serviciile, societăţile de transport iau în calcul să mărească echipele 

de curăţenie din autobaze şi să înceapă campanii de conştientizare a călătorilor pentru a 

păstra tramvaiele, troleibuzele şi autobuzele mai curate. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Cartea electronică de identitate: Culorile drapelului sunt integrate în 

stemă / Eventuale schimbări, după 6 luni de teste / Ce probleme apar 

la preluarea amprentelor 

Culorile drapelului vor fi integrate în stema aflată atât pe cartea electronică de identitate (CEI), 

cât și pe noua carte de identitate simplă (fără cip), iar primele două versuri din imnul național 

vor fi prezente ca element de securitate în relief, palpabil, pe verso, în partea de sus a ambelor 

documente, au declarat miercuri oficialii Ministerului de Interne (MAI).  



CNSLR Fratia |  Revista Presei 12 august 2021 18 

 

Eventualele scchimbări privind drapelul ori revenirea la mențiunea de Sex în loc de Gen 

se vor face cel mai probabil după cele 6 luni de teste. Vezi în articol ce dificultăți apar la 

Cluj la preluarea amprentelor. 

 

Doi oficiali ai Ministerului de Interne, Cătălin Giulescu, directorul general al Direcției 

pentru Evidența Populației și Nica Giani, secretar general adjunct al MAI, au prezentat 

miercuri într-o videoconferință noi detalii despre stadiul proiectului pilot privind cartea 

electronică de identitate de la Cluj-Napoca. 

Ce modificări vor fi aduse cărții electronice de identitate și când? 

După controversa iscată de lipsa tricolorului de pe noile specimene de cărți electronice 

de identitate și a înlocuirii termenului Sex cu Gen, oficialii MAi au anunțat că lucrează la 

identificarea unor soluții privind aceste aspecte. 

 

O decizie nu a fost luată însă și, din declarațiile făcute miercuri de cei doi oficiali MAI, 

primele cărți electronice de identitate vor fi emise așa cum prevede acum legislația care 

a stabilit forma și conținutul acestor documente - respectiv lipsa drapelului și prezența 

termenului Gen în loc de Sex. 

 "Drapelul este integrat în stema Romaniei, o să-l gasiti pe ambele blanchete atât 

pe blancheta CEI, cât și pe blancheta cărții de identitate simple. Pe cartea de 

identitate simplă drapelul este prezentat și explicit. 

 Suntem intr-un proiect pilot, orice modificare este posibilă, de aceea testăm 

aspectele tehnice, modalitatea cum reacționeaza cetățenii cu noi. De o 

săptămână discutam doar de elementele de identitate vizuală. Sincer, eu m-am 

concentrat pe aspectele de ordin tehnic. Nu m-am așteptat ca elementele vizuale 

vor genera o astfel de discuție mai ales că în anii 2019-2020 am prezentat public 

niște blanchete care cu excepția stemei nu conțineau niciun fel de element de 

identitate vizuală, decât elemente de natură grafică circumscrise unor elemente 

de securitate. 

 Pe întreaga suprafață a CEI sunt inserate elemente de securitate, integrate în 

grafică astfel încât să fie, ne dorim noi, imposibil de identificat. Nu putem 

introduce pe documentele de identitate într-un timp scurt foarte scurt orice fel 

de element grafic. 

https://economie.hotnews.ro/stiri-telecom-24970234-controversa-gen-sex-cartea-electronica-identitate-cum-explica-mai-romania-nu-obligata-introduca-genul.htm
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 Pana în acest moment nu am făcut decât să colectăm propuneri și observații, 

analizăm, identificăm scenarii de lucru, testăm, pentru a fi în măsură ca într-o 

etapă ulterioară, foarte posibil spre finalul proiectului, să fie adoptate decizii. La 

acest moment vă spun doar că lucrăm. Avem o legislație în vigoare, este 

publicată în Monitorul Oficial, și ne concentrăm pe respectarea cadrului normativ 

în vigoare.", a declarat miercuri Cătălin Giulescu, șeful DEPABD. 

Primele cărți electronice de identitate vor avea mențiunea Gen sau Sex? 

 "Vă pot confirma că există scenarii de lucru și se lucrează. Termenul de eliberare a 

actelor de identitate este de 30 de zile potrivit OUG 97/2005. Pana la momentul 

emiterii unui act de identitate urmează să stabilim dacă pentru faza inițială vom 

ține cont de aceste propuneri sau le vom avea în vedere pentru o versiune 

ulterioară, probabil spre finalul proiectului pilot.", a declarat oficialul DEPABD. 

Este posibil din punct de vedere tehnic ca primele cărți electronice de identitate 

emise în proiectul pilot să conțină modificările legate de gen și tricolor? 

 "În momentul de față avem o legislație în vigoare și un proiect pilot care 

presupune testarea diferitelor scenarii și soluții. Cred că nu ar fi indicat ca foarte 

des în cadrul acestui program pilot să facem modificări. Varianta cea mai 

rezonabilă din punctul nostru de vedere ar fi ca la finalul acestui proiect, toate 

aceste elemente să fie implementate o singură dată și dacă e necesară și 

intervenția normativă ar fi bine să se facă la acel moment. Altfel vom discuta in 

fiecare săpămână, fiecare luna ce mai modificăm, ce mai adaugăm și ce mai 

scoatem.", a declarat Nica Giani, secretar general adjunct al MAI. 

Primele două versuri din imnul național sunt element în relief de securitate 

prezent atât pe cartea electronică de identitate, cât și pe cartea simplă fără cip 

Întrebați de HotNews.ro dacă prezența celor două versuri din imnul național pe cartea 

simplă de identitate este o schimbare adusă documentelor, oficialii MAI au negat. 

Potrivit acestora, este un element de securitate care va fi prezent pe ambele blanchete - 

și pe cartea electronică și pe cartea simplă. 

 "Cele 2 versuri din imnul național reprezintă un element public de securitate. Îl 

regăsiți pe verso în partea sus a blanchetei atât pe cartea simplă cât si pe cartea 

electronică și sunt element pe care-l puteți palpa, pentru că sunt în relief.  
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Este un element de verificare a autenticității documentului. Un astfel de element 

nu este precizat expres în legislație cum nu se precizează niciun alt element de 

identitate vizuală care ar fi obligatoriu de introdus în blancheta actului de 

identitate.", a precizat Cătălin Giulescu, directorul general al Direcției pentru 

Evidența Populației din MAI. 

De cealaltă parte, Nica Giani a subliniat că aceste elemente de securitate nu sunt 

prezentate în Hotîrârea de guvern privind forma și conținutul cărții de identitate, dar ele 

se stabilesc prin ordin al ministrului Afacerilor Interne cu avizul Imprimeriei Naționale. 

Cea mai mare dificultate la procedura de preluare a datelor în Cluj-Napoca: 

Preluarea imaginii amprentelor 

În cît timp vor fi emise primele cărți electronice de identitate? Ce probleme au apărut? 

 "Avem în vedere acel termen de 30 de zile. Ca să vă faceti o idee, ritmul în care 

preluăm cererile este de 15 cereri pe zi in Cluj-Napoca, pentru aplicația de 

programare. În acest moment zilnic se pot face alte 15 programări cu excepția 

zilelor de sâmbătă și duminică. 

 La preluarea imaginii din testele de la CJ nu sunt dificultăți, doar că trebuie să 

obișnuim colegii din ghișeu să fie atenți la poziția capului persoanei, să se vadă 

ambele urechi, elemente impuse de standardele ICAO. În momentul de față nu 

funcționarul are obligația să certifice ca imaginea e corectă, ci aplicația ii spune ca 

imaginea e clară. 

 După aceea se trece la faza de amprentare. Se preia imaginea, respectiv 

fotografia a două amprente. Din testele efectuate la Cluj, aceasta este etapa 

care ridică cele mai mari dificultăți din întreaga procedură. 

 Din ce cauză? Trebuie să instruim cetățenii pentru că spre exemplu dacă cu o 

seară înainte au spălat cu o substanță abrazivă, a doua zi nu pot să se 

prezinte pentru CEI pentru că cititorul este unul de mare rezoluție, dar nu unul 

utilizat de laboratorul criminalistic. Cititorul nu preia efectiv amprenta, ci doar 

o fotografiază și trebuie să corespundă cu standardul ICAO. 

 Vă pot spune ca la Cluj Napoca preluam o cerere la 20 de minute, dar s-a ajuns in 

situația în care în 20 de minute s-au preluat și 3 cereri. Cea mai mare problemă 

este la preluarea imaginii amprentei.  
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Sunt situații în care le preluăm în 15 secunde, dar sunt și situații în care cetățeanul 

este rugat să participe de 4-5 ori întrucât rezoluția nu este corespunzătoare 

standardului și aplicația îți spune că nu o poți încărca. Noi am previzionat 20 de 

minute, de fiecare dată nu am depășit mai mult de 15 minute cu un cetățean 

în această etapă. 

 Numărul de cereri preluat în prezent este strict limitat. Probabil după 6 luni vom 

prelua un număr nelimitat de cereri. În funcție de rezultatele din acest municipiu 

vom stabili modalitatea de extindere. 

 Avem in vedere ca începând din a doua jumatate a anului viitor să incepem 

extinderea la nivel național și ne propunem să o finalizăm la finalul anului viitor. 

Pana atunci testăm CEI din proiectul de la Cluj-Napoca.", a mai precizat miercuri 

șeful DEPABD. 

Noua carte electronică de identitate, care va înlocui treptat actualul buletin, este în teste 

la Cluj-Napoca în următoarele șase luni, apoi, până la sfârșitul anului viitor, toate 

serviciile de evidență a populației din țară vor putea emite aceste carduri, conform 

autorităților. Noul document va înlocui treptat, până în august 2031, actuala carte de 

identitate aflată în circuit din 1997, potrivit termenelor stabilite de Regulamentul (UE) 

1157/2019, care a intrat în vigoare în data de 2 august 2021. 

 

Potrivit MAI, în ziua lansării proiectului pilot la Cluj-Napoca, în data de 2 august 2021, au 

fost epuizate toate programările pentru următoarele 30 de zile - aproximativ 450 de 

persoane au optat pentru emiterea noii cărți electronice de identitate. 

 

Cărțile electronice de identitate ar putea reveni la mențiunea Sex în locul celei de Gen, 

dispusă acum în Hotârârea de Guvern care stabileşte forma şi conţinutul acestui 

document, după o întreagă controversă iscată pe acest subiect. Alegerea pentru Gen în 

loc de Sex a venit dintr-un Regulament UE, în care este precizat însă și genul X. MAI 

susține că introducerea genului X nu este obligatorie la nivelul UE și că HG-ul care 

stabilește conținutul cărții electronice de identitate prevede expres două opțiuni pentru 

gen: F pentru feminin, respectiv M pentru masculin. 

(Sursa: hotnews.ro) 

https://www.hotnews.ro/stiri-esential-24956057-cartea-electronica-identitate-cate-programari-fost-facute-pentru-obtinerea-noului-buletin-prima-lansarii-proiectului-cluj-cand-vor-eliberate-documentele.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-24956057-cartea-electronica-identitate-cate-programari-fost-facute-pentru-obtinerea-noului-buletin-prima-lansarii-proiectului-cluj-cand-vor-eliberate-documentele.htm
https://eur-lex.europa.eu/legal-content/EN/TXT/?uri=CELEX:32019R1157
https://eur-lex.europa.eu/legal-content/EN/TXT/?uri=CELEX:32019R1157
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 Alin Mastan este noul șef al Jandarmeriei Române. În concurs se 

înscrisese și Bogdan Enescu, cercetat de DNA, dar nu s-a mai prezentat 

la proba eliminatorie 

Jandarmeria Română are un nou șef: colonelul Alin Mastan, care a condus instituția timp 

de 10 luni prin împuternicire. 

Mastan a obținut cea mai mare notă, conform surselor G4Media.ro, în timp ce Bogdan 

Enescu, care se înscrisese la concurs, nu s-a prezentat. Enescu este cercetat de DNA 

pentru că ar fi încasat ilegal sute de ore suplimentare (Detalii aici). 

Cine este Alin Mastan  

Alin Mastan, a fost la conducerea Jandarmeriei din București inclusiv în timpul 

protestului din 10 august 2018, dar nu a coordonat operativ intervenția, pentru că s-ar fi 

aflat în concediu. De altfel, el a și fost audiat ca martor în dosar de procurorii DIICOT. 

Colonelul Alin Mastan a fost până în februarie 2017 şef al Serviciului Ordine şi Siguranţă 

Publică din cadrul Inspectoratului Judeţean de Jandarmi Sălaj, când a fost detaşat la 

Direcţia Generală de Jandarmi a Municipiului Bucureşti. 

(Sursa: G4media.ro) 

 

 Prima măsură concretă pentru construirea autostrăzii A7, "coloana 

vertebrală care străbate Moldova de la nord la sud". Hotărâre esențială 

aprobată de guvern 

Ministrul Transporturilor, Cătălin Drulă, a anunțat miercuri, 11 august, că executivul a 

aprobat primele exproprieri din județul Prahova pentru Autostrada Moldovei A7. 

 

Acesta a subliniat că licitația pentru construcția tronsonului Ploiești-Buzău, în lungime de 

63 de kilometri, este deja în desfășurare, cu termen de 24 august pentru depunerea 

ofertelor. 

 

 

https://www.g4media.ro/update-jandarmeria-nu-exista-nicio-informare-oficiala-din-partea-dna-seful-jandarmeriei-romane-bogdan-enescu-pus-sub-urmarire-penala-de-dna-pentru-ca-ar-fi-incasat-ilegal-sute-de-ore-suplimentare.html
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„PRIMELE EXPROPRIERI PENTRU A7, REALIZATE 

 

Veste bună pentru unul dintre cele mai importante proiecte ale României, Autostrada 

A7, coloana vertebrală care străbate Moldova de la nord la sud. În ședința de Guvern de 

astăzi, Executivul a aprobat primele exproprieri din județul Prahova pentru sectorul 

Ploiești-Buzău, pregătind astfel lucrările în teren pentru cel mai avansat tronson al A7. 

 

Acesta este acum în licitație pentru execuție, iar termenul de depunere a ofertelor este 

24 august. Imediat după semnarea contractului, vor începe lucrările în teren, proiectarea 

fiind deja realizată. 

A7 este cel mai mare proiect de infrastructură propus prin PNRR (pentru segmentul 

Pașcani-Bacău-Focșani-Buzău-A3). 

 

Câteva date despre cum va arăta sectorul Ploiești-Buzău, pe care lucrările vor dura 

maximum 20 de luni: 

➡  lungime - 63 km; 

➡  6 noduri rutiere; 

➡  160 de ha de perdele forestiere; 

➡  42 de poduri + pasaje; 

➡  4 spații de servicii moderne, dotate și cu stații de încărcare electrice. 

 

Ca pași următori pentru A7, în perioada imediat următoare vom începe să lansăm 

progresiv licitațiile și pentru restul sectoarelor, până la final de an: Buzău-Focșani, 

Focșani-Bacău și Bacău-Pașcani. 

 

La nord de Pașcani, Compania de drumuri a anunțat recent, în urma finalizării Analizei 

Multicriteriale de traseu și studiului de trafic preliminar: 

 

▶  că tronsonul Pașcani - Suceava va fi construit la profil de autostradă, 

▶  iar Suceava - Siret, la profil de autostradă, respectiv drum expres de la intersecția 

DN2H până la graniță”, a scris ministrul pe pagina lui de Facebook. 

(Sursa: ziare.com) 

 

https://ziare.com/stiri/drumuri/
https://ziare.com/stiri/trafic/
https://ziare.com/stiri/autostrada/drula-santier-cnair-targu-mures-autostrada-1694559
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 Guvernul a declarat de importanță națională conducta de transport 

gaze naturale Lugaşu - Huedin 

Ministrul Energiei, Virgil Popescu, afirmă că Guvernul a adoptat o hotărâre prin care un 

proiect legat de conducta de transport de gaze naturale Lugaşu (Bihor) - Huedin (Cluj) a 

fost declarat de importanţă naţională în domeniul gazelor naturale. "Prin realizarea 

acestei conducte se va asigura alimentarea cu gaze naturale a aproximativ 

32.800 consumatori casnici, 127 instituţii publice şi diverşi agenţi economic", explică el. 

 

"Avem nevoie de surse diversificate de producţie, dar şi de un sistem bine pus la punct 

de transport, în domeniul Energiei. Astăzi, împreună cu colegii din Guvern, am adoptat 

Hotărârea privind declararea proiectului de investiţii «Conductă de transport gaze 

naturale Lugaşu - Huedin, inclusiv cu alimentare cu energie electrică, protecţie catodică 

şi fibră optică» ca proiect de importanţă naţională în domeniul gazelor naturale! Ce 

înseamnă asta? Conducta de transport de gaze naturale Lugaşu (jud. Bihor) - Huedin 

(jud. Cluj)", afirmă Virgil Popescu, într-o postare pe Facebook. 

 

El arată că amplasamentul se află pe raza următoarelor unităţi administrativ teritoriale: 

judeţul Bihor: Lugaşu de Jos, Ţeţchea, Aştileu, Aleşd, Valea Crişului, Borod, Bratca; judeţul 

Sălaj: Sâgâ; judeţul Cluj: Negreni, Ciucea, Fildu de Jos şi Poieni. 

 

"Prin realizarea acestei conducte se va asigura alimentarea cu gaze naturale a 

aproximativ 32.800 consumatori casnici, 127 instituţii publice (şcoli, primării, 

dispensare...) şi diverşi agenţi economici", explică ministrul Energiei. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Industria românească a avut cele mai mari încasări din istorie în 

prima jumătate a anului 2021, deși în termeni de volum NU a reușit să 

recupereze integral căderea din prima jumătate a anului trecut. 

Creșterea cifrelor de afaceri s-a bazat pe creșterea prețurilor. 

https://ziare.com/virgil-popescu/
https://ziare.com/social/consumatori/
https://ziare.com/social/energie/
https://ziare.com/facebook/
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Datele oficiale arată că, în termeni de volum, în primele șase luni din 2021, producţia 

industrială a crescut cu +16% (serie brută) față de aceeași perioadă din 2020, în care a 

pierdut -16,4%. Diferența este însă mai mare, din cauza raportării la o bază diferită. 

 

Totuși, pe fondul creșterii prețurilor, cifra de afaceri pe total industrie a crescut cu 26%, 

atingând un nivel record istoric. Această creștere a fost mult mai mică în industria 

extractivă, care a scăzut (-2%) în volum și față de prima jumătate din 2020 (când au fost 

două luni de stare de urgență) dar a încasat cu +12% mai mult. 
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Industria prelucrătoare (care include și industria auto, exportatoare) și-a domolit 

creșterea de la începutul anului, fiind cel mai probabil afectată de criza microcipurilor. 

Astfel, pe primele șase luni din 2021, industria prelucrătoare românească a înregistrat 

creșteri de volum de +17% față de 2020, dar încasările au crescut cu peste 26%, 

depășind nivelurile din 2019. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 România și Republica Moldova se pregătesc de semnarea unui acord 

de recunoaștere reciprocă a diplomelor, certificatelor și titlurilor 

științifice 

Executivul de la București a aprobat, miercuri, în ședință de 

guvern, Memorandumul privind semnarea Acordului între Guvernul României și 

Guvernul Republicii Moldova privind recunoașterea reciprocă a diplomelor, certificatelor 

și titlurilor științifice. 

„Au fost declanșate negocieri pentru adoptarea unui nou Acord de recunoaștere care s-

au derulat de Ministerul Educației prin Centrul Național de Recunoaștere și Echivalare a 

Diplomelor, în baza Memorandumului pentru aprobarea negocierii Acordului între 

Guvernul României şi Guvernul Republicii Moldova privind recunoașterea reciprocă a 

diplomelor, certificatelor şi titlurilor științifice, aprobat în ședința Guvernului României 

din 31 iulie 2020”, se arată într-un comunicat al Departamentului pentru Relația cu 

Republica Moldova din cadrul Guvernului României. 

Viitorul Acord presupune recunoașterea anumitor diplome de nivel preuniversitar din 

Republica Moldova care nu intră în domeniul de aplicare ratione materiae al Acordului în 

vigoare și a căror recunoaștere a fost solicitată în România. Acestea sunt: 

– diploma de absolvire a liceului, diploma de absolvire a învățământului mediu general, 

diplomele de absolvire a colegiilor și a școlilor medicale de bază, cu o durată de 

minimum 3 ani de studii, după absolvirea școlii generale de 9 ani de studii. 

 

 

https://sgg.gov.ro/1/wp-content/uploads/2021/08/MEMO.pdf?fbclid=IwAR3Qf1UWgG4WCyNJcJAJ-RCAXLdFPQ_XhZuf_-jOYxIMB_oR47VuwNrkBdY
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– recunoașterea anumitor diplome de nivel preuniversitar din Republica Moldova care 

nu intră în domeniul de aplicare ratione materiae al Acordului în vigoare și a căror 

recunoaștere a fost solicitată în România, respectiv diploma de absolvire a liceului, 

diploma de absolvire a învățământului mediu general, diplomele de absolvire a 

colegiilor și a școlilor medicale de bază, cu o durată de minimum 3 ani de studii, după 

absolvirea școlii generale de 9 ani de studii. 

– recunoașterea atestatelor de studii medii de cultură generală din Republica Moldova 

eliberate înainte și după 2011. 

– recunoașterea studiilor universitare de scurtă-durată cu studii din învățământul terțiar 

non-universitar. 

– recunoașterea diplomelor și certificatelor obținute la absolvirea studiilor 

postuniversitare, a studiilor de specializare postuniversitare și a cursurilor de 

perfecționare de nivel postuniversitar. 

În viitorul foarte apropiat, premierul României Florin Cîțu și premierul Republicii 

Moldova, Natalia Gavriliță, au convenit organizarea unei ședințe comune între cele două 

guverne. 

Cei doi premieri au decis luni, de asemenea, și reluarea și extinderea acordului pentru 

asistență tehnică nerambursabilă și cel mai probabil vor discuta și despre acest Acord de 

recunoaștere reciprocă a diplomelor de studii. 

(Sursa: G4media.ro) 

 

 Ministrul Teleman: Uniunea Internaţională a Telecomunicaţiilor a ales 

România ţară gazdă pentru întrunirea de anul viitor 

Executivul a aprobat, miercuri, ratificarea Acordului între Guvernul României şi Uniunea 

Internaţională a Telecomunicaţiilor privind găzduirea, organizarea şi finanţarea 

Conferinţei Plenipotenţiarilor a Uniunii Internaţionale a Telecomunicaţiilor din 2022, a 

anunţat ministrul Cercetării, Inovării şi Digitalizării, Ciprian Teleman. 
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"ITU, cea mai mare organizaţie din lume din domeniul telecomunicaţiilor, a ales pentru 

prima oară după 30 de ani o ţară din Europa, România, drept ţară gazdă pentru 

întrunirea de anul viitor. În cadrul întrunirii, acest organism îşi va alege preşedintele şi 

consiliul de conducere al ITU (International Telecommunication Union) - agenţie a ONU 

specializată pentru domeniul TIC (Tehnologia Informaţiei şi a Comunicaţiilor). La 

iniţiativa MCID şi ANCOM, Executivul a aprobat astăzi ratificarea Acordului între 

Guvernul României şi Uniunea Internaţională a Telecomunicaţiilor privind găzduirea, 

organizarea şi finanţarea Conferinţei Plenipotenţiarilor a Uniunii Internaţionale a 

Telecomunicaţiilor", a scris Teleman pe Facebook. 

 

El a spus că această conferinţă se organizează o dată la patru ani şi este evenimentul în 

care reprezentanţii celor 193 de ţări membre analizează şi stabilesc standarde în ceea ce 

priveşte tehnologia informaţiei şi comunicaţiilor, "cu efort susţinut pe subiectul 

digitalizării şi incluziunii digitale pentru comunităţile emergente". 

 

În opinia ministrului, pentru România "reprezintă o oportunitate pentru a-şi consolida" 

rolul de membru "important" al comunităţii globale în domeniul TIC.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Misiune în premieră pentru fregata "Regina Maria". Nava militară va 

comanda o grupare navală NATO în Marea Mediterană 

Misiune în premieră pentru fregata "Regina Maria" a Forțelor Navale Române. Nava 

militară va comanda o grupare navală NATO în Marea Mediterană. Obiectivul este 

combaterea terorismului și a traficului de persoane. Fregata românească va avea în 

subordine nave aliate, iar în gruparea de sprijin vor fi incluse submarine și aeronave de 

supraveghere electronică. 

Fregata „Regina Maria" pleacă în misiune în Marea Mediterană unde va conduce o 

grupare navală de luptă împotriva terorismului și a traficului ilegal de persoane. Navele 

aliate vor acţiona în special în zona Libiei, cunoscută ca un coridor pentru traficanţii 

internaţionali. Până la ridicarea ancorei, militarii vor verifica toate sistemele navei. 
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Pe lângă cei 243 de militari ai echipajului, la bordul fregatei româneşti se va îmbarca şi 

un detaşament al Forţelor Navale pentru Operații speciale care va inspecta navele 

suspecte. Sprijinul aerian va fi asigurat de un elicopter Puma Naval. 

Pentru a participa la operațiunea Sea Guardian, fregata „Regina Maria" va pleca în Marea 

Mediterană la sfârșitul lunii. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 De vineri, la frontierele UE vor fi acceptate doar certificate digitale de 

vaccinare anti-Covid, testare sau boală 

De vineri, pentru trecerea frontierelor de stat la nivelul ţărilor Uniunii Europene vor fi 

recunoscute ca documente doveditoare ale vaccinării, trecerii prin boală şi ale 

rezultatului negativ al unui test RT-PCR doar certificatele digitale, documente ce conţin 

un cod QR şi care pot fi eliberate accesând site-ul https://vaccinare-covid.gov.ro/, 

informează Platforma Naţională de Vaccinare. 

Potrivit sursei citate, tranzitarea frontierelor este posibilă şi fără existenţa acestor 

certificate, dar cu respectarea normelor naţionale de carantină din fiecare stat. 

"Aceste prevederi sunt stipulate în Regulamentul UE 953/2021 şi sunt aplicabile doar 

pentru trecerea frontierei de stat, nu şi pentru activităţile desfăşurate în interiorul 

teritoriului naţional al României", precizează sursa citată. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Planul european de luptă împotriva cancerului: Comisia Europeană 

reduce substanțele cancerigene din alimente 

Comisia Europeană stabilește miercuri, 11 august, noi niveluri maxime pentru cadmiu și 

plumb într-o gamă largă de produse alimentare, cu scopul de a reduce și mai mult 

prezența contaminanților cancerigeni în alimente și pentru a face alimentele sănătoase 

mai accesibile, potrivit unui comunicat al instituiei.  

https://vaccinare-covid.gov.ro/
https://romania.representation.ec.europa.eu/news/planul-european-de-lupta-impotriva-cancerului-comisia-reduce-prezenta-contaminantilor_ro?fbclid=IwAR2nIVCSpakefLXPRaj87l1h4KRgSSk9Hd_xeKbD-1iNibhzcBVeYUld0yg
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Aceste măsuri au scopul de a reduce și mai mult prezența contaminanților cancerigeni în 

alimente și de a face alimentele sănătoase mai accesibile. Acesta este rezultatul 

angajamentelor asumate în cadrul Planului european de luptă împotriva cancerului. 

Măsurile se vor aplica de la 30 august în ceea ce privește nivelul maxim de plumb, 

respectiv de la 31 august în ceea ce privește cadmiul, potrivit sursei citate. 

„Știm că alimentația nesănătoasă sporește riscul de cancer. Decizia de astăzi urmărește 

să pună consumatorii în prim-plan, făcând ca alimentele noastre să fie mai sigure și mai 

sănătoase, așa cum ne-am angajat în contextul Planului european de luptă împotriva 

cancerului. Facem, de asemenea, un pas înainte în întărirea, în cadrul lanțului alimentar 

al UE, a normelor UE, care sunt deja la un nivel ridicat și de calibru mondial, și furnizăm 

alimente mai sigure, mai sănătoase și mai durabile pentru cetățenii noștri”, a precizat 

Stella Kyriakides, comisarul pentru sănătate și siguranță alimentară.  

Nivelurile maxime de cadmiu, un contaminant cancerigen din mediu, pe care ar putea să 

îl conțină alimente precum fructele, legumele, cerealele și semințele oleaginoase, vor fi 

reduse în cazul unora dintre aceste alimente. Unele produse de bază vor trebui, de 

asemenea, să îndeplinească această cerință de la data intrării în vigoare a noului 

regulament. 

Această măsură va spori siguranța alimentelor vândute și consumate în UE și va 

contribui la eliminarea de pe piață a produselor alimentare cu cele mai mari concentrații 

de cadmiu. În plus, se vor reduce nivelurile maxime de plumb din numeroase produse 

alimentare, inclusiv alimentele destinate sugarilor și copiilor de vârstă mică. 

De asemenea, vor fi stabilite noi niveluri maxime de plumb pentru mai multe produse 

alimentare, cum ar fi ciupercile sălbatice, mirodeniile și sarea. Deciziile de astăzi sunt 

rezultatul unor ani de activitate continuă a Comisiei, a statelor membre și a Autorității 

Europene pentru Siguranța Alimentară, precum și al consultărilor cu întreprinderile din 

sectorul alimentar. 

Cadmiul este un metal greu toxic prezent în mediu, atât natural, cât și ca rezultat al 

activităților agricole și industriale. Principala sursă de expunere la cadmiu a 

nefumătorilor o reprezintă alimentele. Întrucât și plumbul este un contaminant prezent 

în mod natural în mediu, hrana este principala sursă de expunere umană la plumb. 

(Sursa: Digi 24) 


